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PHF ma Czaplê
Robert Czapla (na zdjêciu), by³y szef

Zarz¹du Transportu Miejskiego w War-
szawie, zosta³ szefem Polskiego Holdin-
gu Farmaceutycznego. W wyœcigu do fo-
tela prezesa PHF zdystansowa³ Krzysz-
tofa Tronczyñskiego, by³ego prezesa Po-
lfy Warszawa, i Marka Kulisiewicza, farmaceutê z £odzi.
Czapla, który by³ te¿ cz³onkiem Rady Nadzorczej PKN Or-
len, jest ekonomist¹. Nie by³ wczeœniej zwi¹zany z farmacj¹.
Zanim trafi³ do ZTM, by³ zastêpc¹ dyrektora Przedsiêbior-
stwa Pañstwowej Komunikacji Samochodowej, a wczeœniej
pracowa³ jako komisarz skarbowy w Izbie Skarbowej w £om-
¿y. Cz³onkiem dwuosobowego Zarz¹du PHF zosta³ Maciej
G³owacki, kojarzony z poprzednim prezesem Jerzym Milew-
skim, odwo³anym w marcu dosyæ niespodziewanie przez mi-
nistra skarbu. Odchodz¹c, Milewski nie pozostawi³ nowej
strategii dla PHF (mia³a byæ gotowa póŸn¹ jesieni¹). Nie wia-
domo wiêc, kiedy nast¹pi przekszta³cenie go w koncern, 
prywatyzacja poprzez gie³dê, ani jak¹ rolê bêd¹ odgrywaæ 
poszczególne Polfy. Niedawno do Rady Nadzorczej PHF 
wesz³y 3 nowe osoby, te¿ zwi¹zane wczeœniej ze sto³ecznym ra-
tuszem – Maria Sosnowska, Jacek Baldy i Krzysztof Kondrat. 

Francuska minister
Roselyne Bachelot-Narquin

zosta³a now¹ minister zdrowia
Francji. Po wygranych przez 
Nicolasa Sarkozy wyborach,
nastêpca Jacquesa Chiraca sfor-
mowa³ rz¹d. W 15-osobowym
gabinecie zasi¹dzie 7 kobiet.
61-letnia Roselyne Bachelot-

-Narquin jest od 3 lat pos³ank¹ do Parlamentu Euro-
pejskiego, gdzie z ramienia Grupy Europejskiej 
Partii Ludowej (Chrzeœcijañscy Demokraci) i Euro-
pejskich Demokratów zasiada³a w Komisji Zatrudnie-
nia i Spraw Socjalnych. Nowa minister zdrowia jest
doktorem farmacji. By³a cz³onkini¹ rady departame-
nalnej Maine-et-Loire (1982-1988), cz³onkini¹ rady
regionalnej Pays de Loire (1986), jej wiceprzewodni-
cz¹c¹ i przewodnicz¹c¹ komisji ds. ekologii i zrówno-
wa¿onego rozwoju. Nale¿a³a do Zgromadzenia
na rzecz Republiki w pierwszym okrêgu Maine-et-
-Loire (1988–2002), jego komisji kultury, by³a
sprawozdawczyni¹ obserwatorium ds. równo-
uprawnienia mê¿czyzn i kobiet oraz przewodni-
cz¹c¹ grupy badawczej ds. osób niepe³nospraw-
nych i przewodnicz¹c¹ grupy badawczej ds. Iraku.
W 2002 r. by³a rzeczniczk¹ kampanii prezydenc-
kiej J. Chiraca. W ci¹gu kolejnych 2 lat piastowa³a
stanowisko minister ekologii i zrównowa¿onego
rozwoju w rz¹dzie J.-P. Raffarina.

Prezes Grzeszczak 
Profesor W³adys³aw Grzesz-

czak (na zdjêciu), dotychczaso-
wy wiceprzewodnicz¹cy, zosta³
wybrany prezesem Polskiego
Towarzystwa Diabetologiczne-
go. Wyboru dokonano pod-
czas XI Zjazdu PTD. Zastêpc¹
przewodnicz¹cego ZG PTD

na nastêpn¹ kadencjê zosta³ dr hab. Leszek Czupry-
niak z £odzi, sekretarzem prof. Janusz Gunprecht,
a skarbnikiem prof. Przemys³awa Jarosz-Chobot ze
Œl¹skiej AM. Przewodnicz¹cym Komisji Rewizyjnej
ZG PTD zosta³ prof. Stanis³aw Czekalski z Poznania.

Zembala nie chce strajkowaæ
– Nie strajkujemy i to jest w³aœnie nasza demonstracja – mówi prof. Marian Zembala

(na zdjêciu), dyrektor Górnoœl¹skiego Centrum Chorób Serca w Zabrzu. To jeden z nielicz-
nych szpitali na Œl¹sku, w którym lekarze nie odeszli od ³ó¿ek pacjentów. – Jesteœmy zwolen-
nikami rozmów przy biurku, a nie wykorzystywania w sporach pacjentów jako karty przetargowej
– uwa¿a prof. Zembala. Jednak jest o czym rozmawiaæ – NFZ nie zap³aci³ Centrum 2,5 mln
z³ za ponadlimitowe operacje. – W naszym regionie szpitale s¹ doœæ dobrze zarz¹dzane, do tej po-
ry du¿ych protestów u nas nie by³o. To, ¿e obecny przybra³ a¿ tak¹ skalê, powinno przypomnieæ rz¹-
dz¹cym, i¿ opieka zdrowotna jest tu fatalnie finansowana – mówi prof. Zembala. fo
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Szczêœcie Herby
– Budujemy strukturê holdingow¹. Spó³-

ki robi¹ ju¿ wspólnie zakupy jako grupa, bê-
dziemy te¿ ³¹czyæ magazyny i transport
– mówi Kazimierz Herba (na zdjêciu),
prezes Torfarmu. Erupcja planów preze-
sa wynika z wyj¹tkowo udanego dla bran-
¿y pierwszego kwarta³u 2007 r. Rynek
sprzeda¿y aptecznej wzrós³ a¿ o 10,9 proc. w porównaniu 
z podobnym okresem 2006. W tym wzroœcie uczestniczy³ tak¿e
Torfarm, który po raz pierwszy poda³ wyniki w skonsolidowanej
postaci (³¹cznie siedmiu spó³ek). Ca³a grupa zanotowa³a zwiêk-
szenie przychodów ze sprzeda¿y o 120 proc., do 877 mln z³,
i zysku netto o 74 proc., do 5,05 mln z³. Po przejêciu Galeniki
Silfarm Torfarm uplasowa³ siê na drugiej pozycji wœród naj-
wiêkszych dystrybutorów leków, z 17,1-proc. udzia³em w rynku
aptecznym. W III kwartale 2007 r., po wch³oniêciu kolejnej 
firmy aptekarskiej, Optimy Radix, bêdzie to 18 proc. Teraz 
Torfarm myœli o kolejnych przejêciach, i to jeszcze w tym roku. 
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Strajk Kuc̀inský’ego
Andrej Kuc̀inský (na zdjêciu), wiceprzewodnicz¹cy S³owackiego Zwi¹zku Zawodowego

Pracowników Opieki Zdrowotnej i Socjalnej (SOZPZaSS) oœwiadczy³, ¿e jeœli rz¹d nie pod-
niesie p³ac pracowników s³u¿by zdrowia o 30 proc., 20 czerwca rozpocznie siê beztermino-
wy strajk. Zwi¹zkowcy uwa¿aj¹, ¿e w³adze nie wywi¹zuj¹ siê z obietnic, a œrednia p³aca
w s³u¿bie zdrowia nale¿y do najni¿szych w kraju. Tymczasem premier Robert Fico zapew-

nia³, ze p³ace w tym sektorze bêd¹ ros³y rocznie o 30 proc. Jednak z szacunków dyrektorów szpitali wynika, ¿e
wysokoœæ p³ac lekarzy i pielêgniarek mo¿e zostaæ podniesiona w tym roku najwy¿ej o 10 proc. Œrednia p³aca s³o-
wackiego lekarza wynosi obecnie 34,5 tys. koron brutto, a pielêgniarki – 16 tys. koron. Poniewa¿ w s¹siednich
Czechach p³ace s¹ o 30 proc. wy¿sze, wielu pracowników s³u¿by zdrowia decyduje siê na wyjazd za granicê. 
Celem s³owackich zwi¹zkowców jest doprowadzenie do takich podwy¿ek p³ac w tym sektorze, aby w 2010 roku
p³ace s³owackich lekarzy stanowi³y 3-krotnoœæ œredniej pensji w s³owackiej gospodarce, a pielêgniarek by³y o po-
³owê wy¿sze od tej œredniej.

Innowacje Malickiego
Jako jeden z pierwszych

w Polsce prof. Julian Malicki
(na zdjêciu), dyrektor Wiel-
kopolskiego Centrum Onko-
logii (WCO) wprowadza on-
kologiczne leczenie w domu
pacjenta. Dr Jerzy Za³uski, le-
karz WCO stwierdzi³, ¿e jeœli
pacjent bêdzie móg³ niektóre leki przyjmowaæ w domu,
zmniejszy siê te¿ ob³o¿enie ³ó¿ek szpitalnych, co
przy ci¹g³ym braku miejsc jest dla nas bardzo wa¿ne.
Lekarze WCO mówi¹, ¿e nowatorska metoda le-
czenia bêdzie skierowana do leczenia przerzutowe-
go. Jak jednak podkreœla dr Za³uski: – Terapii nie
mo¿na okreœlaæ mianem prze³omu, jednak zastosowanie
tabletek zamiast zastrzyków jest ogromnym krokiem
w poprawie komfortu psychicznego pacjenta. Od dzisiaj
bowiem, zamiast 2–3-dniowych chemioterapii, pa-
cjentka dostanie od swojego lekarza fiolkê pastylek
i dok³adne wytyczne, jak je przyjmowaæ z zalece-
niem œcis³ej kontroli i – w razie potrzeby – kontak-
tu ze szpitalem. Dla wielu mieszkanek ma³ych miej-
scowoœci, które dotychczas rezygnowa³y z leczenia
ze wzglêdu na trudnoœci z dojazdem do szpitala, to
szansa na leczenie i powrót do zdrowia.

Strefa Adamkiewicza
Maciej Adamkiewicz (na

zdjêciu), prezes Adamedu, za-
prezentowa³ zak³ad produkcji
leków w Ksawerowie. Zak³ad
ten jest doskona³ym przyk³a-
dem inwestycji w ramach Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej,
gdzie korzyœci le¿¹ zarówno
po stronie regionu, jak i inwe-
stora. Prezentacji dokonano
podczas konferencji 10 lat
£ódzkiej Specjalnej Strefy Ekono-

micznej. G³ównym celem spotkania by³o podsumowa-
nie 10 lat funkcjonowania strefy oraz pokazanie ogromnej
roli, jak¹ odgrywa £SSE w procesie rozwoju regionu.
Na przyk³adzie zak³adu w Ksawerowie Maciej Adamkie-
wicz zwróci³ uwagê na potrzeby przedsiêbiorców zwi¹za-
ne z tworzeniem nowych zak³adów produkcyjnych, które
mog¹ zaspokoiæ specjalne strefy ekonomiczne. Zak³ad
Adamedu w Ksawerowie jest jedn¹ z firm o najd³u¿szym
sta¿u w £SSE. Powsta³ w 2001 r. Dziœ nowoczesna linia
technologiczna umo¿liwia produkcjê 300 tys. tabletek
na godzinê. Obecnie w zak³adzie w Ksawerowie zatrud-
nionych jest 126 osób. Rozbudowuj¹c infrastrukturê, fir-
ma zatrudnia tak¿e coraz wiêcej us³ugodawców z regionu. 
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Rozgrywaj¹cy Wieczorek
– Chcemy œciœle wspó³pracowaæ z sektorem publicznym. Rozwój w wysoko zaawansowanych

dziedzinach nauki le¿y w interesie nie tylko przedsiêbiorców, ale przede wszystkim kraju. 
Dla Polski, realizacja strategii Mabionu mo¿e w przysz³oœci stanowiæ olbrzymi potencja³ eks-
portowy w jednej z najnowoczeœniejszych i najdynamiczniej rozwijaj¹cych siê ga³êzi œwiatowej
gospodarki, jak¹ jest biotechnologia – mówi Maciej Wieczorek (na zdjêciu), prezes Mabio-
nu, nowo utworzonej spó³ki biotechnologicznej. Mabion powsta³ z po³¹czenia Celon
Pharma, Polfarmex, Genexo i IBSS Biomem. Nowa firma ma zaj¹æ siê badaniami
nad lekami najnowszej generacji – przeciwcia³ami monoklonalnymi. Dwa pierwsze leki,
przeznaczone do zastosowañ onkologicznych, znajd¹ siê na rynku w 2012 r. Szacowane nak³ady na inwestycjê wy-
nios¹ ok. 30–40 mln dolarów. Prace badawczo-rozwojowe poprowadzi zespó³ biotechnologów Mabionu, we
wspó³pracy z naukowcami wiod¹cych polskich uczelni medycznych. 
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